

Infos für Forschende im Ausland

## Talente finden: Forscherinnen und Forscher

### Karriere-Grants

Wir unterstützen Ihren Ortswechsel an den Forschungsstandort Österreich

Das Bundesministerium für Verkehr, Innovation und Technologie (BMVIT) fördert EinzelforscherInnen, die im Ausland leben und am Forschungsstandort Österreich arbeiten möchten. Karriere-Grants unterstützen ForscherInnen aus dem Ausland bei ihrem Karrieresprung nach bzw. bei der Fortsetzung der Karriere in Österreich.

#### Was wird gefördert?

- Die **Anreise** nach Österreich zu einem Vorstellungsgespräch für Stellen im Bereich Forschung, Entwicklung und Innovation (Interview Grant).
- Der **Umzug** nach Österreich bei Antritt einer Stelle im Bereich Forschung, Entwicklung und Innovation (Relocation Grant).
- Die **berufliche Integration** des Partners/der Partnerin (Dual Career Grant).

#### Wer ist förderbar?

EinzelforscherInnen (bzw. mit übersiedelnde PartnerInnen), die im Ausland leben und eine Karriere bzw. die Fortsetzung ihrer Karriere am Forschungsstandort Österreich anstreben.

#### Die wichtigsten Kriterien im Überblick

- Abgeschlossene akademische Ausbildung (mindestens Master-Niveau)
- Stelle in Forschung, Entwicklung und Innovation
- Beschäftigungsverhältnis dauert mindestens 12 Monate
- Dienstort Österreich

#### Karriere-Grants Einreichung

Ein Förderungsansuchen **muss jedenfalls vor** dem Antritt der Reise zu einem Interview (Interview Grant) bzw. vor der Übersiedelung des Forschers / der Forscherin nach Österreich und dem Arbeitsbeginn (Relocation Grant und Dual Career Grant) in der FFG einlangen.

#### Wie komme ich zur Förderung?

Ein Förderungsansuchen kann laufend via Email eingereicht werden.

Alle relevanten Dokumente und Informationen zur Einreichung stehen online zur Verfügung: [www.ffg.at/karriere-grants](http://www.ffg.at/karriere-grants).

#### Wie hoch ist die Förderung?

Karriere-Grant	Förderungshöhe
Interview Grant	80% der Reisekosten
Relocation Grant	max. € 2.000,-
Dual Career Grant	max. € 2.000,-

#### Jobbörse für Forschung, Entwicklung und Innovation

Nutzen Sie unsere spezielle Jobbörse - frei zugänglich und kostenlos. In ihr finden Sie Stellen in der österreichischen Forschung & Entwicklung bzw. Stellen mit Innovationsbezug. Von Praktika über Dissertationsstellen bis zu Senior Positions: [www.ffg.at/job-boerse](http://www.ffg.at/job-boerse)

#### Weitere Informationen und Kontakt:

Österreichische  
Forschungsförderungsgesellschaft mbH

**Ihre Betreuerin:** Mag. Christine Kreuter

Tel +43 (0)5 77 55 – 2709

[talente@ffg.at](mailto:talente@ffg.at)

[www.ffg.at/karriere-grants](http://www.ffg.at/karriere-grants)

Information for researchers who live abroad

## Finding talent: researchers

### Career-Grants

#### We support your relocation to Austria as a location for research

The Federal Ministry of Transport, Innovation and Technology (BMVIT) supports individual researchers who would like to work in Austria. Career Grants assist researchers from abroad in starting and/or continuing their career in Austria.

#### What does funding include?

- The **journey to Austria** for job interviews in the field of research, development and innovation (Interview Grant)
- **Relocation costs** when taking up a post in the field of research, development and innovation (Relocation Grant).
- The **professional integration** of the partner (Dual Career Grant).

#### Who may be funded?

Applications can be submitted by individual researchers who live abroad and are interested in a career or continue their career in the research location Austria (resp. partners who relocate along).

#### What are the most important criteria?

- Funding applicants must have an academic degree. Proof of at least a master's degree is required.
- The post must directly relate to research, development and innovation.
- The post must at least be filled for 12 months.
- Place of employment in Austria.

#### Career Grants Submission

Funding applications must be submitted in any case before departing for Austria to an Interview (Interview Grant) or before the researcher relocates and starts work (Relocation Grant and Dual Career Grant).

#### What is the procedure for the funding?

Funding applications can be submitted at any time by email.

All documents and information relevant to the submission are available from the FFG website: [www.ffg.at/career-grants](http://www.ffg.at/career-grants)

#### What is the scope of the funding?

Career Grant	Scope of funding
Interview Grant	80% of travel costs
Relocation Grant	max. € 2.000,-
Dual Career Grant	max. € 2.000,-

#### Job listings of research, development and innovation vacancies

Make use of our special job listings, which are freely accessible and completely free of charge. You will find vacancies in Austria which relate to research, development and innovation: from internships to PhD- to Senior positions:

[www.ffg.at/job-boerse](http://www.ffg.at/job-boerse)

#### Information and contact:

**Austrian Research Promotion Agency, FFG**

**Contact:** Mag. Christine Kreuter

Tel +43 (05) 77 55 – 2709

[talente@ffg.at](mailto:talente@ffg.at)

[www.ffg.at/career-grants](http://www.ffg.at/career-grants)